
 PROTOKÓŁ Nr XIV/11 
z XIV sesji Rady Miejskiej w Ścinawie  

w kadencji 2010-2014. 
z dnia 28 czerwca 2011 r. 

 

Obrady sesji Rady rozpoczęto o godz. 15.00 w Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ścinawa. 

Nieobecni: Radna P. Wityk-Szumna. 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości. 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Miejskiej- Krzysztof Marek dokonał otwarcia XIV Sesji Rady Miejskiej  
w Ścinawie. 
Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady na 15 
członków Rady uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada Miejska w Ścinawie 
może podejmować prawomocne uchwały (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu). 
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad z XIV sesji Rady Miejskiej w Ścinawie. 

 1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości. 
 2. Stwierdzenie quorum. 
 3. Ewentualne zmiany porządku obrad. 
 4. Zatwierdzenie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie: 

 1) Nr VII/11 z dnia 26 kwietnia 2011 r. 
 2) Nr VIII/11 z dnia 28 kwietnia 2011 r.  
 3) Nr IX/11 z dnia 31 maja 2011 r. 
 4) Nr X/11 z dnia 01 czerwca 2011 r. 
 5) Nr XI/11 z dnia 07 czerwca 2011 r. 
 6) Nr XII/11 z dnia 08 czerwca 2011 r. 

 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 6. Wolne wnioski. 
 7. Zapytania sołtysów. 
 8. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ścinawy 
a) omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa za 2010 rok- referuje 
Burmistrz Ścinawy, 
b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Ścinawy sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Miasta i Gminy Ścinawa za 2010 r. - referuje Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa,   
c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie nt. wykonania budżetu Miasta  
i Gminy Ścinawa za 2010 roku – referuje Przewodniczący Komisji, 
d) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Ścinawy – referuje Przewodniczący Komisji, 
e) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii do wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa w 2010 
roku – przedstawi Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie 

 2) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na rok 2011 uchwalonego uchwałą Rady 
Miejskiej w Ścinawie Nr IV/25/11 z dnia 31 stycznia 2011 roku, 

 3) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Ścinawa,  

 4) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Ścinawa na lata  2011-2015, 

 5) trybu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

 6) wprowadzenia „Rocznego programu współpracy Gminy Ścinawa z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 



pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012”, 
 7) przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Miasta  

i Gminy Ścinawa za lata 2009-2010”, 
 8) przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta i Gminy 

Ścinawa za lata 2009-2010”, 
 9) odpłatności za świadczenia przekraczające podstawę programową wychowania 

przedszkolnego w Przedszkolu Publicznym w Ścinawie. 
 9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy  z prac w okresie międzysesyjnym. 
 10.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 11. Komunikaty i informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 
Sekretarz Miasta i Gminy Ścinawa - Patrycja Jugo wniosła w imieniu Burmistrza o zmianę porządku 
obrad, zmiana dotyczy zmiany kolejności podejmowania uchwał oraz wniesienia autopoprawki. W 
pierwszej kolejności podjęta będzie uchwała dot zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ścinawa, z podpunktami a, b, i c oraz wnoszę o 
autopoprawkę, treść autopoprawki przedstawi Pani Skarbnik. 
Głosowanie nad zmianą porządku obrad zgodnie z propozycją Pani Sekretarz: 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu – 
„jednogłośnie”  (14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0)  przyjęła wniosek 
o wprowadzenie proponowanych zmian.  

Przewodniczący odczytał nowy porządek obrad od punktu 8: 
 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Ścinawa, 
a) omówienie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa za 2010 rok- referuje 

Burmistrz Ścinawy, 
b) przedstawienie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Ścinawy sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Miasta i Gminy Ścinawa za 2010 r. - referuje Skarbnik Miasta i Gminy Ścinawa,   

c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie nt. wykonania budżetu Miasta i Gminy 
Ścinawa za 2010 roku – referuje Przewodniczący Komisji, 

2) udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ścinawy: 
a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Ścinawy – referuje Przewodniczący Komisji, 
b) przedstawienie Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii do wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ścinawie z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa w 2010 
roku – przedstawi Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie 

3) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na rok 2011 uchwalonego uchwałą Rady 
Miejskiej w Ścinawie Nr IV/25/11 z dnia 31 stycznia 2011 roku, 

4) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Ścinawa na lata  2011-2015, 

5) trybu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz 
szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

6) wprowadzenia „Rocznego programu współpracy Gminy Ścinawa z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2012”, 

7) przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Miasta  
i Gminy Ścinawa za lata 2009-2010”, 

8) przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta i Gminy Ścinawa 
za lata 2009-2010”, 

9) odpłatności za świadczenia przekraczające podstawę programową wychowania 
przedszkolnego w Przedszkolu Publicznym w Ścinawie. 

9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy z prac w okresie międzysesyjnym. 
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 



11. Komunikaty i informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 
 
Ad. 4. Zatwierdzenie protokołu z sesji Rady Miejskiej w Ścinawie: 

Protokół Nr VII/11 z dnia 26 kwietnia 2011 r. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu –(14 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymała się” - 0)  zatwierdziła protokół Nr VII/11  
z dnia 26 kwietnia 2011 r. 
Protokół Nr VIII/11 z dnia 28 kwietnia 2011 r. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu –(14 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymała się” - 0)  zatwierdziła protokół Nr VIII/11  
z dnia 28 kwietnia 2011 r. 
Protokół Nr IX/11 z dnia 31 maja 2011 r. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu –(14 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymały się” - 0)  zatwierdziła protokół Nr IX/11  
z dnia 31 maja 2011 r. 
Protokół Nr X/11 z dnia 01 czerwca 2011 r. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu –(14 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymały się” - 0)  zatwierdziła protokół Nr X/11  
z dnia 01 czerwca 2011 r. 
Protokół Nr XI/11 z dnia 07 czerwca 2011 r. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu –(14 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymały się” - 0)  zatwierdziła protokół Nr XI/11  
z dnia 07 czerwca 2011 r. 
Protokół Nr XII/11 z dnia 08 czerwca 2011 r. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu –(14 
głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymały się” - 0)  zatwierdziła protokół Nr XII/11  
z dnia 08 czerwca 2011 r. 
 
Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych: 

INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH. 

Radny Marek Szopa 
1. Odnośnie stypendium Miasta i Gminy Ścinawa. Czy moglibyśmy zobaczyć pismo na koniec 

sesji, na podstawie którego została ta uchwała przedstawiona radnym?  
2. Czy dalej utrzymuje Pan to, że nie spełniamy warunków odnośnie rewitalizacji naszego miasta?  

Radny Mirosław Kraśniański 
1. Kiedy otrzymam odpowiedź na interpelacje z poprzedniej sesji dotyczącą zajęcia pasa ruchu 

drogowego?  
2. Dlaczego został złamany Statut Miasta i Gminy Ścinawa z uwagi na inny termin organizacji Dni 

Ścinawy niż w statucie?  
 
Radna Irena Chrystyna 

1. Mieszkańcy Dziesławia pytają o naprawę drugiego przepustu, kiedy będzie on wykonany 
(Dziesław nr 80)?  

 
Radna Monika Żogalska 

1. Co z planowana zjeżdżalnią oraz piaskownicą na basenie miejskim?  
Radna Aneta Pałac 

1. Z funduszu sołeckiego zakupiliśmy tłuczeń, czy będzie możliwe, aby ZGK rozprowadził to na 
drodze? 

2. Droga asfaltowa wewnątrz wsi, odcinek 200 metrowy, jest dziura na dziurze, 10 cm głębokości. 
Czy będzie możliwość naprawy tego odcinka drogi?  

 
Radny Krzysztof Marek 

1. Dotyczy ul. Legnickiej, tj. droga powiatowa. Czy były wysyłane pisma do powiatu w kwestii 
przynajmniej częściowej naprawy tej nawierzchni? Jeśli tak, to kiedy i ile?  



 
Radna Renata Kudzia 
1. Pytanie do Pana Przewodniczącego. Pytanie od mieszkańców ulicy Wołowskiej. Czy uregulował Pan 
sprawy wyrzucania nieczystości z budowy swojego domu. Mieszkańcy proszą o odpowiedź, bo są skargi, 
że wyrzuca Pan śmieci do kubłów na ulicy Wołowskiej? 
 
Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania i w związku z brakiem pytań przeszedł do punktu 
6 obrad.  

Ad. 6. Wolne wnioski: 
 
WOLNE WNIOSKI. 
 
Radna Irena Chrystyna 

1. Proszę wystąpić do odpowiednich instytucji o wymianę koszy na przystankach autobusowych. W 
Tymowej kosze są dziurawe, śmieci z nich wylatują i zaśmiecają mieszkańcom posesje, którzy 
blisko mieszkają.  

2. Są wnioski mieszkańców o wystawienie większej ilości śmietników w rynku. 
3. Proszę o wystąpienie do EnergiiPro o wykonanie oprawy świetlnej pomiędzy posesją 107 a 108 

w Tymowej. 
4. Proszę wystąpić do Rejonu Dróg Powiatowych o łatanie nawierzchni drogi z Tymowej do 

Ścinawy. 
5. Mieszkańcy proszą o więcej informacji na temat usuwania eternitu, proszę o zamieszczenie na 

stronie internetowej urzędu informacji dokąd mieszkańcy noga się zwracać i jakie są procedury. 
 
Radny Jan Śliwa 

1. Proszę o zwrócenie się do właściciela drogi 292 tj. Ścinawa - Chobienia, szczególnie Przychowa - 
Lasowice o załatanie dziur, były dwa przypadki uszkodzenia kół oraz wykoszenie poboczy. 

2. Na ulicy Chobieńskiej na przeciwko lodziarni stoją samochody, jest to uciążliwe. Nie wiem, czy 
my mamy wpływ na to, czy nie?  

 
Radny Marek Szopa 

1. Pytanie w imieniu wyborców. Czy urząd ma zamiar coś robić w temacie pojemników na odchody 
zwierzęce?  

 

Ad. 7. Zapytania sołtysów. 
 
Sołtys Przychowej Stanisław Jastrzębski: Wybory idą i zgłaszałem problem podłogi na świetlicy w 
Przychowej. 
 
Sołtys Lasowic Zofia Jagieło: Mieszkańcy złożyli wniosek o wykonanie drogi i czekamy na  
odpowiedz na ten wniosek, zwracamy się o wykonanie tej drogi, co dalej będzie z tymi naszymi 
drogami? 

 

 

Ad. 8. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 
 
ad. 8.1.a) Przewodniczący prosi Burmistrza do złożenia sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i 
Gminy Ścinawa za 2010 rok. Burmistrz upoważnił Panią Skarbnik, która przedstawiła streszczenie z 
wykonanie budżetu za rok 2010. 
 
b) Skarbnik Gminy przedstawiła uchwałę RIO. Kopia uchwały stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.  
 
c) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wypracowaną opinię Komisji Rewizyjnej. Kopia opinii 
stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Komisja Rewizyjna wnioskuje o wyrażenie pozytywnej 
opinii o realizacji budżetu za 2010 rok i występuje do Rady Miejskiej w Ścinawie o udzielenie 



Burmistrzowi absolutorium. 

 
Pani Skarbnik Gminy zabrała głos i omówiła autopoprawkę do uchwały ws zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminy Ścinawa za 2010 rok, zmiana dotyczy stylistyki treści uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
Brak pytań. 
Zamknięto dyskusję. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu 
„jednogłośnie”  (14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymały się” - 0)  podjęła uchwałę Nr 
XIV/64/11 ws zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy Ścinawa. 
 
ad. 2) a) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła treść wniosku ws. Udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Ścinawy. Komisja Rewizyjna wnosi o udzielenie Burmistrzowi Ścinawy absolutorium za 
2010 rok.  
 
b) Wiceprzewodniczący Szopa odczytał Uchwałę RIO w sprawie opinii do wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Ścinawie z tytułu wykonania budżetu Miasta i Gminy Ścinawa w 2010 roku. Uchwała 
stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Głos zabrał Radny Kraśniański, który negatywnie zaopiniował projekt uchwały ws absolutorium oraz 
oskarżył Burmistrza, że utrudniał poprzedniej Radzie dostęp do informacji, nie odpowiadał na zapytania 
i interpelacje. 
 
Burmistrz Ścinawy odniósł się do zarzutów, wskazał kto ponosi odpowiedzialność materialną za 
realizację budżetu oraz jak Komisja rewizyjna powinna pracować i nad czym powinna się skupić.  
 
Głos zabrał Radny Śliwa, wyraził swoje zdziwienie wypowiedzią Pana Kraśniańskiego, argumentował ile 
zostało wykonane przez poprzednią Radę w zakresie świetlic wiejskich. Przedstawił swoją pozytywną  
opinię na temat zrealizowane go budżetu. 
 
Głos zabrał Radny Łucki kierując pytanie do Pana Kraśniańskiego: jeżeli nie podobają się Panu imprezy 
w Gminie to co Pan robił w niedzielę na błoniach, na Dniach Ścinawy? 
 
Pan Kraśniański zabrał głos: ja nie stwierdziłem, że mi się nie podobają, tylko stwierdziłem, że 
wydawane są środki, a mieszkańcy czekają na dwie oprawy świetlne 6 lat. Prosiłem o remont dróg 
gminnych, tam gdzie matki dzieci noszą na plecach, a my się bawimy za 40 tyś. Nigdy nie byłem 
przeciw imprezom, ale skoro nas nie stać na mercedesa to go nie kupujmy. 
 
Głos zabrała Sekretarz Gminy: Zgodnie z art 7 ust. o samorządzie gminnym jednym z podstawowych 
zadań gminy jest zaspokajanie zbiorowych potrzeb mieszkańców w zakresie kultury. Gmina Ścinawa 
gospodarzy w tym zakresie bardzo oszczędnie, tak jak może. A odnosząc się do realizacji zadań przez 
Burmistrza, to przypomnę, że to społeczeństwo wystawiło świadectwo zadowolenia Burmistrzowi 
i wygrał on listopadowe wybory w pierwszej turze.  
 
Burmistrz Ścinawy zabrał głos ws zarzutów Radnego Kraśniańskiego, odniósł się do sprawy 
zamontowania lamp – wielokrotnie było tłumaczone, iż te lampy to jest własność agencji nieruchomości 
rolnej. Nie jest to możliwe ze względu na to, iż właścicielem lamp jest Energia pro. Odnośnie błota na 
drodze, przypomnę, iż kiedy Pan był po raz pierwszy Radnym wydawano na drogi niecałe 5 tys zł, 
później gdy został Pan po raz drugi Radnym w 2006 roku wydawanych było 10 tys zł, to ja 
wnioskowałem o zwiększenie środków finansowych o zwiększenie tych środków i zwiększyliśmy te 
środki o tysiąc procent i wielokrotnie było to wyjaśniane, bardzo życzyłbym bym sobie, że byśmy byli 
bogata gmina i budowali drogi nawet w polu, ale na to nie mamy  środków. W latach ubiegłych bardzo 
mało środków było przeznaczanych na drogi gminne, w roku 2006 było to 5 tys zł w całym budżecie, 
dopiero od roku 2007 coraz więcej środków jest przeznaczanych na naprawę dróg gminnych. Wnoszę o 
zbadanie sprawy dotyczącej odbierania ścieków, składam wniosek do Komisji Rewizyjnej aby zbadała tą 
sprawę, udostępnię wszystkie materiały. 



 
Radny Szopa zgłosił wniosek formalny o 15 minut przerwy. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu (8 
głosami „za”, „przeciw”-4, „wstrzymały się” - 2)  przyjęła wniosek Radnego Szopy.  
 
ad. 8. 2) 
Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Marek  przeszedł do głosowania nad uchwałą ws 
udzielenia absolutorium Burmistrzowi Ścinawy.   
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu (7 
głosami „za”, „przeciw”-1, „wstrzymały się” - 6) nie podjęła uchwały ws udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Ścinawy. 
 
Radna Kudzia poprosiła o zabranie głosu ws nie udzielenia absolutorium, Przewodniczący nie udzielił jej 
głosu i przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
 
ad. 8. 3)  
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Marek przedstawił projekt uchwały ws zmian w budżecie 
Miasta i Gminy Ścinawa na rok 2011 uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Ścinawie Nr IV/25/11 z 
dnia 31 stycznia 2011 roku 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej Radny Marek przedstawił 
pozytywną opinię do projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
Brak pytań. 
Zamknięto dyskusję. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu 
„jednogłośnie” (14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymały się” - 0) podjęła uchwałę Nr 
XIV/63/11 ws zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na rok 2011 uchwalonego 
uchwałą Rady Miejskiej w Ścinawie Nr IV/25/11 z dnia 31 stycznia 2011 roku 
 
ad. 8. 4) 
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Marek przedstawił projekt uchwały ws przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i 
Gminy Ścinawa na lata  2011-2015. 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Radna Chomont - Parzyńska przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do  projektu ww. uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
Brak pytań. 
Zamknięto dyskusję. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu 
„jednogłośnie”  (14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymały się” - 0) podjęła uchwałę Nr 
XIV/65/11 ws przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Miasta i Gminy Ścinawa na lata  2011-2015, 
  
ad. 8. 5) 
Przewodniczący Rady Miejskiej, Krzysztof Marek przedstawił projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków 
funkcjonowania zespołu interdyscyplinarnego. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Radna Chomont - Parzyńska przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do w/w projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 
Brak pytań. 
Zamknięto dyskusję. 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu – 
„jednogłośnie”  (14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0)  podjęła uchwałę Nr 
XIV/66/11 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 



interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków funkcjonowania zespołu 
interdyscyplinarnego. 

ad.8. 6) 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Krzysztof Marek przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
„Rocznego programu współpracy Gminy Ścinawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012 
r.” 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Radna Chomont - Parzyńska przedstawiła 
pozytywną opinię komisji do w/w projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny Sitarski zapytał czy były konsultacje z organizacjami, czy znane są opinie tych organizacji? 

Sekretarz odpowiedziała, iż zgodnie z uchwałą podjętą ws przeprowadzania konsultacji zostały 
przeprowadzone wszystkie procedury wymagane prawem, Burmistrz dopełnił wszelkich obowiązków w 
zakresie konsultacji programu.  

Radny Sitarski: My nie mamy wiedzy co organizacje sądzą o tym projekcie. 

Sekretarz: przepisy prawa stanowią w jaki sposób mają być przeprowadzone konsultacje i gmina, a 
w szczególności Burmistrz dopełnił wszystkich formalności w tym zakresie. 

Radny Sitarski składam wniosek formalny o skierowanie projektu tej uchwały do prac komisji  

Sekretarz zapytała jaki jest konkretny argument dla którego kieruje Pan tą uchwałę z powrotem do 
Komisji, skoro Burmistrz dopełnił wszystkich formalności. 

Radny Sitarski: Chciałbym wiedzieć, czy organizacje coś wiedza na ten temat. 

Sekretarz przypomniała, iż to Radni sami nie dawno podjęli uchwałę o trybie przeprowadzania 
konsultacji społecznych, poinformowała również, iż program współpracy jest cały czas dostępny na 
bipie i organizacje maja możliwość skonsultowania go. Nie ma takiego szczególnego przypadku, że 
trzeba imiennie powiadamiać organizacje o konsultacjach dot. programu współpracy. Trzeba było w 
momencie podejmowania uchwały o trybie przeprowadzania konsultacji wnieść taki wniosek o zmianie 
trybu przeprowadzania konsultacji.   

Radna Chomont – Parzyńska przypomniała, iż w dniu dzisiejszym było posiedzenie Komisji  Zdrowia, 
Oświaty, Kultury i Sportu i Pan radny mógł przyjść na Komisję, jeżeli były jakieś pytania. 

Przewodniczący Rady: Pan Radny Sitarski podtrzymuje wniosek formalny. 

Sekretarz: Zgodnie z art. 5 a, organ uchwala program po konsultacji z organizacjami i  przewodniczący 
ma obowiązek przesłać informację o przeprowadzeniu konsultacji i tych wymogów organ dopełnił. 

Głos zabrał Radca Prawny Pan Borutko: Organizacje wiedzą, że mają prawo się odnieść do tego 
Programu, to jest ich prawo, które wynika z ustawy. Organizacje nie muszą być zmuszane do 
konsultowania tego programu. Prawo to nie to samo co obowiązek. 

Radna Kudzia wnioskuje aby wszystkie Komisje odbywały się razem, by wszyscy radni byli na każdej 
Komisji. 

Przewodniczący zapytał czy to ma być wniosek formalny, otrzymawszy pozytywną odpowiedź, 
stwierdził, iż to nie podlega głosowaniu, gdyż zgodnie ze Statutem to przewodniczący decyduje czy 
obrady Komisji są wspólne czy nie. 

Sekretarz poinformował, że Urząd nie będzie drugi raz prowadził konsultacji ws tej uchwały, ponieważ 
takowe się już odbyły i wszystkie procedury formalne zostały zachowane. 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Radny Sitarski podtrzymuje wniosek formalny w związku z tym wniosek został poddany pod 
głosowanie. 

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad wnioskiem formalnym Radnego Sitarskiego: 



Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu  (5 
głosami „za”, „przeciw”- 6, „wstrzymało się” - 3)  nie przyjęła wniosku o ponowne 
skierowanie projektu uchwały ws wprowadzenia „Rocznego programu współpracy Gminy 
Ścinawa z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012 r.” do prac 
Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu. 

W związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania nad projektem uchwały w sprawie 
wprowadzenia „Rocznego programu współpracy Gminy Ścinawa z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na rok 2012 r.” 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu  (8 
głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 6)  podjęła uchwałę Nr XIV/67/11 ws 
wprowadzenia „Rocznego programu współpracy Gminy Ścinawa z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012 r.”  

ad. 8. 7) 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Krzysztof Marek przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
„Sprawozdania z realizacji programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Ścinawa za lata 2009 - 
2010”  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przyrody Radny Śliwa poinformował, że 
komisja pozytywnie opiniuje uchwałę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję.  
Brak pytań. 
Zamknięto dyskusję. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu – 
„jednogłośnie”  (14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0)  podjęła uchwałę Nr 
XIV/68/11 w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z realizacji programu Ochrony Środowiska 
dla Miasta i Gminy Ścinawa za lata 2009 - 2010” . 

ad.8. 8) 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Krzysztof Marek przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
„Sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Miasta i Gminy Ścinawa za lata 2009 - 2010”  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przyrody Radny Śliwa poinformował, że 
komisja pozytywnie opiniuje uchwałę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję.  
Brak pytań. 
Zamknięto dyskusję. 
Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu – 
„jednogłośnie”  (14 głosami „za”, „przeciw”-0, „wstrzymało się” - 0)  podjęła uchwałę Nr 
XIV/68/11 w sprawie przyjęcia „Sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami 
dla Miasta i Gminy Ścinawa za lata 2009 - 2010”  

ad.8. 9) 

Przewodniczący Rady Miejskiej, Krzysztof Marek przedstawił projekt uchwały w sprawie odpłatności za 
świadczenia przekraczające podstawę programową wychowania przedszkolnego w Przedszkolu 
publicznym w Ścinawie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu Radna Chomont - Parzyńska poinformowała, 
że Komisja pozytywnie opiniuje przedłożony projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję.  
Radna Żogalska zabrała głos i wyraziła swoją opinię o stawce proponowanej, iż jest ona na warunki 
ścinawskie za dużą kwotą. 

Sekretarz zabrała głos i wytłumaczyła na czym dokładnie polega zmiana stawek w opłacie za 



przedszkole. 

Dyrektor Przedszkola Pani Łagoda zabrała głos i wytłumaczyła, na czym będzie polegać zmiana dla 
rodziców, poinformowała, iż na dzień dzisiejszy 70 rodziców zadeklarowało, że dzieci będą pozostawać 
dłużej. 

Nastąpiła wymiana zdań ws liczby godzin i obliczania stawek przedszkolnych. 

Radna Chrystyna zapytała czy stawka była konsultowana z rodzicami, czy oni deklarowali jaka kwotę 
mogliby zapłacić. 

Dyrektor przedszkola poinformowała, iż to nie jest zależne od rodziców tylko od Rady Miejskiej, ale 
rodzice zdają sobie sprawę, że uchwała taka będzie podjęta, ponieważ we wszystkich sąsiednich 
miastach i gminach jest ona podejmowana.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zadał pytanie skąd wynika zaproponowana kwota. 

Sekretarz udzieliła odpowiedzi i wytłumaczyła przewodniczącemu w jaki sposób wyliczono 
zaproponowana kwotę.  

Radna Żogalska złożyła wniosek formalny o skierowanie projektu uchwały do prac Komisji. 

Wniosek poddano pod głosowanie:  

Rada Miejska w Ścinawie w obecności 14 radnych uczestniczących  w posiedzeniu – (8 
głosami „za”, „przeciw”-6, „wstrzymało się” - 0)  przejęła wniosek o skierowaniu  projektu 
uchwały ws odpłatności za świadczenia przekraczające podstawę programową 
wychowania przedszkolnego w Przedszkolu publicznym w Ścinawie do dalszych prac 
Komisji. 

ad. 9. Sprawozdanie Burmistrza Ścinawy 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad sprawozdaniem Burmistrza Ścinawy z prac w okresie 
międzysesyjnym. 

Radny Szopa zapytał czy Burmistrz mógłby przybliżyć gdzie wykonano cząsteczkowe remonty dróg 
gminnych na terenie miasta Ścinawy. 

Burmistrz odpowiedział: est to Plac Zjednoczenia, ulica Lipowa i ulica Lubińska, oprócz tego ul. 
Mickiewicza i w Rynku. 

Radny Szopa zapytał czy można mieć wgląd do protokołów z odbioru technicznego dróg gminnych, oraz 
zadał pyt. W sprawie kontroli dróg gminnych, ponieważ mieszkańcy zgłaszają problem złego stanu 
drogi, po której przejeżdżają by wozić pacjenta na dializę. 

Kierownik Referatu Inwestycji i Ochrony Środowiska Artur Szponarski zabrał głos i wytłumaczył, że 
obowiązek kontrolingu jest tylko na drogach publicznych.  

Burmistrz Ścinawy zabrał głos i poinformował, iż nie ma tyle środków aby remontować wszystkie drogi 
gminne.  

Radna Chrytysna zapytała o szczegóły w kwestii podpisania przez Urząd umów na usuwanie azbestu. 

Burmistrz poinformował ją, iż informacje są na stronach internetowych oraz zostały wysłane do 
sołtysów.  

Sekretarz dodała, że szczegółowe informacje były na stronie 20 czerwca oraz informacji udzielają także 
wszyscy sołtysi.   

Głos zabrała Radna Chrystyna i zapytała kiedy będzie realizacja sieci wodociągowej w Dziesławiu i jak 
długo ważna jest dokumentacja projektowa. 

Odpowiedział Kierownik Szponarski, iż na razie nie ma zabezpieczonych w budżecie środków na to 
zadanie, a ważność dokumentacji to 3 lata. 

Radna Żogalska: zapytała o przyznanie środków z Lokalnej Grupy Działania, jaka to jest kwota?   

Sekretarz odpowiedziała, że jest to kwota 25 tys zł dotacji przyznanej dla Gminy, to samo dotyczy 
zakupu sceny widowiskowej. Razem otrzymano 50 tys zł od Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania.  



Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

Posiedzenie opuścił Radny Kraśniański. 

 

ad.10.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad Odpowiedzi na zapytan/ia i interpelacje. 

Na wstępie Burmistrz Ścinawy zabrał głos i odniósł się do Dni Ścinawy, iż termin został przesunięty ze 
względu na to, iż były dyrektor Pan Kosztyła nie przygotował się odpowiednio wcześniej do tej imprezy. 

Nie zrobił nic w związku z organizacją imprezy i dlatego złożył wypowiedzenie umowy o pracę. 

Kolejna sprawa na tej sesji oraz na poprzedniej chciała być osoba niepełnosprawna, kiedy poprosiłem o 
zorganizowanie sesji w CTiK, ponieważ nie ma tam barier architektonicznych, a Pan po krótkiej 
konsultacji z Panem Szopą odpowiedział mi że nie. Przykro mi ale jestem zmuszony poinformować 
mieszkańców całej gminy o tej sytuacji. 

Sprawa dotycząca zajęcia pasa drogowego, interpelacje składał Pan Kraśniański. Burmistrz 
poinformował, iż był tam osobiście z pracownikiem urzędu Panem Szponarskim i nic takiego nie 
stwierdzili. 

Jeżeli chodzi o naprawę przepustu w Dziesławiu, jeden przepust został naprawiony, mieliśmy to w 
budżecie. Obecnie środków na to zadanie w budżecie gminy nie ma.  

Jeżeli chodzi o sprawę rozprowadzenia tłucznia, w przypadku gdy sołectwo ma zapewniony tłuczeń z 
funduszu sołeckiego. Rozgarnięcie tłucznia tez kosztuje, w niektórych wsiach m. in. w Zaborowie gdzie 
wysłane zostały 4 duże wywrotki tłucznia, mieszkańcy sami rozprowadzili ten tłuczeń po całej wsi. Jest 
to bardzo pomocna inicjatywa ponieważ naprawdę, nie ma to środków. 

Czy wystąpiono do zarządu dróg o naprawę ulicy Legnickiej? Jeszcze dzisiaj zostało zgłoszone, również 
odnośnie Trymowej, niestety ze względu an brak środków finansowych remonty nie będą wykonywane. 
Będą jedynie na bieżąco naprawiane. Odnośnie drogi 292, zostaliśmy poinformowani, że w miarę 
możliwości będą przycinane trawy, ale faktycznie zarząd ma bardzo niewielkie środki finansowe.  

Odnośnie zapytania dot. zjeżdżalni na basenie: mamy wykonany projekt zjeżdżalni. Niestety wiemy, że 
ten basen czeka wiele remontów. Koszt najprostszej zjeżdżalni to ok 250 – 300 tyś zł. Jest to o wiele 
większa kwota niż była zaplanowana na to zadanie. Jeżeli chodzi o piaskownicę, to może w ramach 
współpracy zostanie taka piaskownica wykonana przez przedsiębiorcę, bo środki naszej gminy są 
niewystarczające. 

Jeżeli chodzi o kosze na śmieci to niedawno 140 koszy zostało rozdysponowanych po terenie całej 
gminy. Kosze te są systematycznie niszczone, zgłaszamy te akty wandalizmu na policję. Bardzo bym 
chciał więcej koszy w rynku, ale w tej chwili brak jest na to środków. 

Odnośnie lamp, mamy świadomość skali tych potrzeb, wymiany opraw oraz usytuowania nowych 
punktów świetlnych. Będziemy wymieniać oprawy w miarę możliwości, na Ścinawę przeznaczamy 3 
nowe oprawy, natomiast resztę na wsie, w pierwszej kolejności Będzie to Tymowa, ponieważ 

Na pytanie Radnego Szopy odnośnie spełnienia warunków do rewitalizacji, odpowiedziano, iż otrzyma 
odpowiedź na piśmie.  

Radny szopa zapytał czy ujrzymy pismo z 06.2011r. z godziny 13.00, na podstawie którego została 
zmieniona uchwała o stypendium? 

Został poinformowany, iż dostanie to pismo do skrzynki. 

Jeżeli chodzi o zakaz postoju przy Ul. Chobieńskiej, wystąpimy do policji, ale podejrzewam, że 
odpowiedź będzie negatywna. Nie ma najmniejszych podstaw żeby, wprowadzać tam zakaz. Nie jest to 
skrzyżowanie, ani utrudnienie w ruchu.  

Proszę Państwa proszę o wyjaśnienie sprawy nie wywożenia ścieków przez dwóch radnych, pracownicy 
spółdzielni mieszkaniowej pytają mnie gdzie Pan wyrzuca śmieci z budowy, bo widzą, że podrzuca Pan 
do kubłów spółdzielni. 

W tym momencie Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział na pytanie Radnej Kudzi dotyczące 



wyrzucania śmieci. Przewodniczący poinformował, iż w czerwcu ubiegłego roku pracownicy na mojej 
budowie wyrzucali opakowania po artykułach spożywczych do koszy spółdzielni. Pani sprzątaczka 
zwróciła mi na ten fakt uwagę, poinformowałem ją iż jestem członkiem spółdzielni i płacę za wywóz 
śmieci i nie były to śmieci niezgodne z ustawą o zagospodarowaniu odpadów.   

Głos zabrała Radna Kudzia, zaprzeczyła informacji Przewodniczącego, iż wspólne Komisje mogą być 
zwoływane tylko przez niego, poinformowała że również na wniosek przewodniczących Komisji.  

Radny szopa: czy może Pan określić termin odpowiedzi. 

Burmistrz informuje, iż obowiązuje termin ustawowy. 

Odnośnie drogi w Lasowicach odpowiada Pan Szponarski: podpisana umowa z firmą CHEMIS nadal 
obowiązuje, nie było jeszcze odbiorów końcowych. Jeżeli będzie odbiór będzie można swoje uwagi 
przekazać wykonawcy i nam. Wiemy jaki jest problem, czytałem petycje mieszkańców. Będę się widział 
z wykonawcą i przekażę mu uwagi. Przypominam, iż umowa z wykonawcą obejmowała jedynie 
doprowadzenie drogi do stanu pierwotnego i nic więcej, zatem nie możemy wymagać od wykonawcy 
aby położył na drogę kamień, tłuczeń, bo to wychodzi poza zakres umowy. 

Głos zabrała Sekretarz: na zapytania Radnego Szopy Burmistrz odpowie pisemnie. Natomiast pytanie 
zadał również sołtys  z Przychowej, informuję, iż Gmina Śicnawa otrzymuje dotację przy organizacji 
wyborów i jeżeli będą wymagane prace w Świetlicy, aby przeprowadzić wybory, to takie prace zostaną 
wykonane. Ale nie wcześniej, niż w okresie wyborów. 

Pan Szponarski dodał, iż dziurę w podłodze zabezpieczy ZGK, a jeżeli chodzi remont całej podłogi to tak 
jak mówi Pani Sekretarz sfinansowane zostanie z dotacji na wybory.  

ad.11. Komunikaty i informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.  

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad Komunikaty i informacje Przewodniczącego rady 
miejskiej. 

Poinformował przybyłych, iż wpłynęło pismo od Wojewody ws prowadzenia działalności gospodarczej 
przez Radną Wityk – Szumną. Pismo jest do wglądu w Biurze Rady. 

Radny Śliwa zabrał głos poprosił o wypracowanie  modelu pracy Rady, szczególnie Komisji. Jeśli Komisja 
Zdrowia spotyka się i opracowujemy konkretną sytuację, jest głosowanie 4 za, przeciw 0, wstrzymało 
się 0. To nie może tak być, że potem wraca uchwała do Komisji. Szanujmy swój czas. Albo robimy 
Komisje wspólne przed sesją, albo proszę co innego zaproponować. Proszę o wypracowanie jakiegoś 
stanowiska, żeby nie miały sytuacje takie jak dzisiaj miejsca.   

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie  
o godz. 18:05  zamknął obrady XIV/11 sesji Rady Miejskiej w Ścinawie. 
 

 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: Agata Chwiszczuk       Obradom przewodniczył: 
             Przewodniczący Rady Miejskiej 
            w Ścinawie 
                         /-/ Krzysztof Marek 
 


